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BRMG.KS-IX.0012.9.2015 
 

PROTOKÓŁ Nr 11-9/2015 
 
Z posiedzenia Komisji Sportu Rady Miasta Gdańska, które odbyło się w 
dniu 26 sierpnia 2015 roku, a rozpoczęło o godz.15:30 w sali 107 w 
Nowym Ratuszu przy ul. Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 
 

Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załączniki nr 1 i 2 do 
protokołu. 
 

Na stan pięciu (5) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło pięć 
osób (5), czyli było quorum do podejmowania prawomocnych decyzji.  
 

Posiedzeniu przewodniczył Radny Mirosław Zdanowicz – 
Przewodniczący Komisji Sportu Rady Miasta Gdańska. 
 

Po stwierdzeniu quorum, otworzył 11 posiedzenie Komisji, powitała zebranych i 
poinformowała, że porządek obrad został, w terminie regulaminowym, wysłany do 
radnych drogą elektroniczną. Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
 

Część pierwsza – sala nr 003 w Nowym Ratuszu 
 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie podjęcia 
współpracy Gminy Miasta Gdańska z Gminą Cedry Wielkie, Pruszcz 
Gdański, Suchy Dąb i Gminą Miejską Pruszcz Gdański w celu realizacji 
projektu pn. „Pomorskie trasy rowerowe o znaczeniu międzynarodowym 
R-10 i Wiślana Trasa Rowerowa (R-9)” – druk nr 365.  
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej 
uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Miasta Gdańska na lata 2015 – 2040 – druk nr 372 - w zakresie działania 
Komisji. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej 
uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2015 rok – 
druk nr 373 – w zakresie działania Komisji. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

4. Wnioski Komisji do projektu budżetu Miasta Gdańska na rok 2016.  
 

Część druga – Tramwaj Wodny ul. Targ Rybny 
 

5. Rejs tramwajem wodnym linii F6 - zaznajomienie Komisji z infrastrukturą 
hydrotechniczną Gdańska. 
Przedstawiają: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska: Pan Leszek Paszkowski – 
Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku, pan Marcin Dawidowski – 
Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych     

6. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 

Prowadzący Mirosław Zdanowicz poinformował, że do druków nr 372 i nr 373  – czyli 
do zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej oraz zmian w budżecie wpłynęły 
Autopoprawki. Następnie poddał pod głosowanie przyjęcie porządku posiedzenia. 
 

Komisja porządek posiedzenia przyjęła jednogłośnie – 4 głosami „za”. 
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PUNKT  - 1 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie podjęcia 
współpracy Gminy Miasta Gdańska z Gminą Cedry Wielkie, Pruszcz Gdański, 
Suchy Dąb i Gminą Miejską Pruszcz Gdański w celu realizacji projektu pn. 
„Pomorskie trasy rowerowe o znaczeniu międzynarodowym R-10 i Wiślana 
Trasa Rowerowa (R-9)” – druk nr 365. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
27 sierpnia 2015 r. – BRMG-S.0006.365.2015) 
 

Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych, w 
imieniu wnioskodawcy, przedstawił projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Mirosław Zdanowicz podziękował za przedstawienie projektu 
uchwały. Głosów w dyskusji nie było. 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   
 
Komisja Sportu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Pana Marcina Dawidowskiego – Dyrektora Wydziału Programów 
Rozwojowych, przedstawiciela wnioskodawcy, w wyniku przeprowadzonego 
głosowania, jednogłośnie - 3 głosami za, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 365. (Opinia nr 11-9/18-
14/2015). 
 

PUNKT  - 2 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na 
lata 2015 – 2040 – druk nr 372 + Autopoprawka – w zakresie działania Komisji. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
27 sierpnia 2015 r. – BRMG-S.0006.372.2015) 
 

Pani Maria Wojnarowska – Kierownik Referatu Planowania Budżetowego w 
Wydziale Budżetu Miasta i Podatków, w imieniu wnioskodawcy, przedstawiła 
projekt uchwały wraz z Autopoprawką w zakresie działania Komisji. 
 
Przewodniczący Mirosław Zdanowicz podziękował za przedstawienie projektu 
uchwały. Głosów w dyskusji nie było. 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   
 
Komisja Sportu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Panią Marię Wojnarowską – Kierownika Referatu Planowania 
Budżetowego w Wydziale Budżetu Miasta i Podatków, przedstawiciela 
wnioskodawcy, w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 3 głosami 
za, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w 
druku nr 372 + Autopoprawka - w zakresie działania Komisji. (Opinia nr 11-
9/19-15/2015). 
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PUNKT  - 3 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2015 rok – druk nr 373 + 
Autopoprawka – w zakresie działania Komisji 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
27 sierpnia 2015 r. – BRMG-S.0006.373.2015) 
 

Pani Maria Wojnarowska – Kierownik Referatu Planowania Budżetowego w 
Wydziale Budżetu Miasta i Podatków, w imieniu wnioskodawcy, przedstawiła 
projekt uchwały wraz z Autopoprawką w zakresie działania Komisji. 
 
Przewodniczący Mirosław Zdanowicz podziękował za przedstawienie projektu 
uchwały wraz z Autopoprawką, a następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji, 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
zawartego w druku nr 373 + Autopoprawka – w zakresie działania Komisji. 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   
 
Komisja Sportu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Panią Marię Wojnarowską – Kierownika Referatu Planowania 
Budżetowego w Wydziale Budżetu Miasta i Podatków, przedstawiciela 
wnioskodawcy, w wyniku przeprowadzonego głosowania, 3 głosami za, przy 0 
głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się, przyjęła i pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 373 + 
Autopoprawka - w zakresie działania Komisji. (Opinia nr 11-9/20-16/2015). 

 
PUNKT  - 4 

 
Wnioski Komisji do projektu budżetu Miasta Gdańska na rok 2016.   
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Czy są jakieś wnioski do budżetu? Nie ma? Nie wpłynęły żadne wnioski.  
 
Przewodniczący zaproponował, aby przejść do omawiania pkt sprawy 
wniesione, wolne wnioski, korespondencja. Komisja przez aklamację 
przyjęła zmianę w porządku posiedzenia.   
 

PUNKT  - 5 
 

Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 

 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Panie dyrektorze powstał nowy cennik użytkowania obiektów sportowych, gdzie 
korzystają dzieci, starsi ludzie, młodzież. Myśmy na Komisji o tym nic nie mówili. 
Nic nie było. Niektórzy płacili złotówkę za wynajęcie boiska do gry dla dzieci, a 
teraz muszą płacić dużo więcej. Jak to jest możliwe? 
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Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w 
Gdańsku 
Panie Przewodniczący, szanowni radni, jeżeli chodzi o zmiany to z zamiarem 
nosiliśmy się już od dłuższego czasu i tak naprawdę jest to wyrównanie cen 
obiektów gminnych do pewnego poziomu. Trzymamy pewien standard. Od półtora 
roku obowiązuje cennik edukacyjny, w którym podmioty użytkujące obiekty typu 
sala szkolna, boisko szkolne, czy też inne obiekty sportowe płacą i to 
niewspółmiernie niskie opłaty w stosunku do kosztów utrzymania ich w 
rzeczywistości. Jedynymi obiektami, które miały jeszcze odbiegające od tych 
standardów ceny były obiekty Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji, w których 
rzeczywiście dostęp do boiska odbywał się za jedną złotówkę. To w żaden sposób 
nie korespondowało z kosztami, a druga sprawa uprzywilejowywało to pewną grupę 
klubów, które użytkowały tenże obiekt. Stąd w porozumieniu z Wydziałem Edukacji 
i także po długich analizach zastosowaliśmy podobne stawki jakie obowiązują na 
innych obiektach gminnych. To nie znaczy, że te niskie stawki były do tej pory 
właściwym rozwiązaniem. One po prostu teraz są dla wszystkich klubów, 
podmiotów na podobnym poziomie. Dla przykładu boiska o podobnym wymiarze 
sztuczne kosztują tyle samo co boiska dla młodzieży na Traugutta z naturalnej 
trawy, bo takich nie ma odpowiedników. Na pewno będzie to bolesne i na pewno 
będzie to miało swój oddźwięk w sprawiedliwszym podejściu do traktowania 
wszystkich podmiotów uczestniczących…   
 

Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Chciałbym dowiedzieć się ile będzie dodatkowych wpływów z tej podwyżki? 
 

Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w 
Gdańsku 
Takiej symulacji nie ma dokładnej, przeprowadzono tylko orientacyjnie i będzie to 
na pewno kwota powyżej 100 tys. zł.  
 

Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Ile mamy dzieciaków w szkole uczących się w Gdańsku?  
 

Radny Jaromir Falandysz – członek Komisji 
Ok. 50 tysięcy.  
 

Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Chciałbym uzyskać informację, ponieważ wiem, że zostało złożone pismo do pana 
Dyrektora Paszkowskiego w sprawie motocrossu, który jest w okolicach ul. 
Borkowskiej. Czy to do pana doszło?    
 

Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w 
Gdańsku 
Nie otrzymałem, ale słyszałem o jakimś piśmie ze strony Gminy Pruszcz Gdański.  
 

Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Nie. Chodzi o pismo z klubu. Tam są tablice informacyjne, że teraz jest odpłatnie. 
 

Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w 
Gdańsku 
Panie przewodniczący tam jest konflikt między mieszkańcami Gminy Pruszcz 
Gdański. Jesteśmy też bombardowani skargami, że tam się odbywają zajęcia, że 
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tam jest obiekt, który nie został dopuszczony do użytku, że jeżdżą tam ludzie w 
sposób niekontrolowany. Jest to na pewno obiekt budzący wiele wątpliwości. 
Przede wszystkim nie jest jeszcze sformalizowana jego obecność. To jest po prostu 
pole, po którym jeżdżą ludzie na motocrossach.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Panie dyrektorze przykro mi bardzo. Otwierał ten obiekt pan Prezydent Adamowicz 
na pierwszej imprezie, która tam się odbyła i otwierał pan Prezydent Adamowicz 
ten obiekt jako motocross. Tam włożono kupę pieniędzy. To, że tor jest tak  
ukształtowany jak jest ukształtowane to zostały wykorzystane pewne wzniesienia, 
czy spadki i to jest trasa, która w tej chwili ma homologację Unii Europejskiej. My 
możemy bez żadnego problemu robić Mistrzostwa Europy …   
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w 
Gdańsku 
Ja mówię panie przewodniczący pod względem budowlanym, formalnym, bo jeżeli 
chodzi o prawo budowlane to każdy obiekt typu boisko, skwerek czy też obiekt 
kubaturowy wymaga pewnych dokumentów dopuszczenia do użytku i innych rzeczy. 
Ten obiekt nasz jeszcze tego niestety nie posiada, a te prace, które były 
realizowane trudno powiedzieć, że one się odbywały w sposób planowy.  
Faktem jest, że tor jest.   
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Tor jest najwyższej rangi.  
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w 
Gdańsku 
Jeżeli chodzi o względy techniczne. Fakty są takie, że każdy obiekt typu boisko 
teoretycznie nie potrzebuje dużych nakładów, a jednak wyrównania itd. ono też 
ma swoją procedurę oddania do użytku. My w tym obiekcie tego nie mamy.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Zwracam się teraz do panów z Biura Sportu. Obserwuję ten obiekt, gdzie miało być 
budowane Narodowe Centrum Sportów Motorowych. To jest zorganizowana akcja, 
żeby to wszystko utrącić. W tej chwili są już poważne rzeczy, bo zrobiona jest już 
koncepcja i teraz jest robiona głośność. Są przekroczenia od 6 do 13 decybeli. To 
jest poważna sprawa. Tylko jak ludzie brawo biją to jest 70 decybeli. A tam jest 
92, a przekroczenia są od 6 do 13 decybeli. Chciałem zasygnalizować moje 
zaniepokojenie. Może to jest zbieg okoliczności, że nagle pokazały się jakieś 
tablice informacyjne, a nikt przedtem nie zawołał użytkownika, którym jest 
Gdański Auto Moto Klub, żeby wytłumaczyć, powiedzieć, pokazać co mają zrobić, 
itd. Tam jest w tej w tej chwili tor ogólnodostępny i tam nie jeżdżą zawodnicy, bo 
zawodnicy mają instruktorów. To jest olbrzymia odpowiedzialność. Są ludzie w 
klubie, którzy mają uprawnienia instruktorskie. Jest czterech takich ludzi i oni jak 
jadą to jest wszystko zorganizowane. Natomiast oczywiście tak jak było z 
Kolibkami, gdzie przyjeżdżała cała Skandynawia i myśmy też dostawali ostrzeżenia 
bardzo poważne, a potem parę osób złapano i się okazało, że to są Szwedzi, 
Finowie, ludzie, którzy sobie przyjechali, bo takich osób jest w Europie sporo, 
którzy jeżdżą, bo tam się odbywają Mistrzostwa Świata i ktoś chce sobie pojeździć 
na takim torze. Informacyjnie panu mówię, bo na pewno to pismo dojdzie i będzie 
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omawiane na następnym posiedzeniu. Chciałbym, żebyśmy do tego wrócili. Do kogo 
kierować ludzi jak dzwonią , że nagle za boisko mają płacić 500 zł, gdzie przedtem 
płacono złotówkę. Do kogo dać telefon?  
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w 
Gdańsku 
Do nas proszę dać telefon. Wytłumaczymy.  
 
Pan Andrzej Juskowiak – Prezes Akademii Piłkarskiej Lechii Gdańsk 
Po pierwsze byliśmy bardzo zaskoczeni, że tak od razu to jest wprowadzone i 
oczywiście to nie było planowane w budżecie. W naszym przypadku to jest 40 –
krotność tego co do tej pory płaciliśmy. Wiem, że oczywiście te kwoty nawet nie 
pokryją tego, żeby boisko w dobrym stanie utrzymać, bo w innych miastach nawet 
więcej płacą z tego co wiem, ale do tej pory żeśmy nie mieli tego w planach czy w 
budżecie na kolejny sezon. Sezon był planowany od 3-4 miesięcy i nagle stajemy 
przed problemem znalezienia kilkudziesięciu tysięcy więcej. Trudno to będzie też 
rodzicom wytłumaczyć, bo gdzieś te pieniądze musimy znaleźć w tej chwili i być 
może też się to odbije na składkach. Mogą mieć rodzice potem takie pytania 
dlaczego, czy to też na nich się odbije. Wiadomo szkolenie jest, częstotliwość 
szkolenia to też można się zastanawiać czy ktoś za dużo po prostu nie trenuje na 
tych boiskach, można tutaj zmniejszyć gdzieś, ale pokazuje, że dobre szkolenie 
efekty przynosi jeżeli trenuje się dużo i intensywnie i na bardzo wysokim poziomie, 
więc od tego raczej nie uciekniemy, a boisk nie ma więcej w tej chwili w Gdańsku, 
a raczej podmiotów zainteresowanych, żeby korzystać z boisk jest coraz więcej, 
więc z naszej strony zostanie tylko jedno, że zostaliśmy poinformowani właściwie 
już w czasie sezonu. Nie mieliśmy szans, żeby się przygotować do tego. Już nie 
mówię czy to jest dużo czy mało, ale to już jest jakby poza klubami.  
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w 
Gdańsku 
Jeżeli ma pan kontakt, panie trenerze, z panem Bocheńskim, który jest w 
kontakcie z panem Sasko i mogę poprosić go o wypowiedzenie się jak dawno i jak 
często rozmawiali na temat zmiany cennika i byli informowani. Jeżeli ma pan 
wątpliwości to proszę zapytać pana Bocheńskiego, który jest w bezpośrednim 
kontakcie z moim kierownikiem obiektu. 
 
Pan Andrzej Juskowiak – Prezes Akademii Piłkarskiej Lechii Gdańsk 
O stawkach nie było mowy, że może jakieś są przygotowywane.    
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w 
Gdańsku 
Projekt był przygotowywany, konsultowany również i pan Bocheński był w to 
zaangażowany.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
W środku lata wprowadzać zmiany?  
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w 
Gdańsku 
Rok szkolny jest takim momentem, w którym… bo to dotyczy Uczniowskich Klubów 
Sportowych i innych obiektów, więc każdy moment będzie zły. Natomiast musimy 
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mieć świadomość, że tutaj główna idea to jest jakby strategiczne podejście do 
wszystkich obiektów w ten sam sposób, gminnych obiektów, bo nie może być 
obiektów, które są wyjątkowo tanie, a pozostałe są obiektami, które są nieco 
droższe, bo i tak nie pokrywają wszystkich kosztów. Zawsze takie ruchy będą 
wywoływały pewne emocje i niezadowolenie, natomiast trzeba powiedzieć sobie 
wprost, że nie mogą być wybrani i inni.  
 
Radny Łukasz Hamadyk – członek Komisji Sportu RMG 
Czy nie można było poczekać jeszcze rok? Ta kwota, która wpłynie nie jest aż taka 
duża dla Gminy, a dla klubów może być problemem.  
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
Tutaj nie chodzi o zarobek Gminy. Chodzi o ujednolicenie, bo tak naprawdę tych 
beneficjentów jest kilkanaście klubów, a 200 pozostałych nie może z tego 
skorzystać. Potem trzeba odpowiedzieć sobie na pytanie dlaczego Polonia gra na 
Lechii przy ul. Traugutta. Przecież ma własny stadion, ale boisko boczne przerobili 
na parking, żeby zarabiać pieniądze, a grają na Lechii. Natomiast tutaj 
proponujemy coś takiego, żeby beneficjentami obiektów miejskich byli wszyscy za 
tą samą kwotę począwszy od klubów judo, piłki nożnej, siatkówki, itd. ci wszyscy, 
którzy nie mają własnych obiektów płacą w szkołach i płacą takie ceny jak MOSiR 
teraz zaproponował. Była dysproporcja. W szkole coś kosztowało 50 zł, a u niego 
złotówkę. Jeśli drużyna płaciła, czy klub, za cały rok 700 zł, a teraz będzie płacił 
parę tysięcy, to jest za cały rok. Za 700 zł taki obiekt jak na Traugutta …  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Ja się zgadzam, że to wszystko można wytłumaczyć i to w przekonujący sposób, 
natomiast forma jaka jest, to zawsze dajemy plamę z tym wszystkim. Cokolwiek 
byśmy nie robili. Jest taki dobry zwyczaj, powołuję się na sporty motorowe, w 
sportach motorowych jeżeli ma być jakaś zmiana regulaminu to się ją zapowiada 
dwa lata wcześniej. Zapowiada się, mówi się jakie mniej więcej będą zmiany, żeby 
się wszyscy przestawili, przygotowali.  
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w 
Gdańsku 
Pani przewodniczący, ale konsultacje trwały.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Przepraszam, dokończę. Gdyby powiedziano to w zeszłym roku, że od 1 września 
2015 roku będzie ujednolicona płatność za obiekty wydzierżawiane dla wszystkich 
bez względu na status, czy to jest non profit, czy mają sponsorów, czy obojętnie, 
to byłoby to inaczej przyjęte.  
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
Kilkanaście klubów  już wie, bo jak wprowadzili nowe cenniki w edukacji to była 
zapowiedź, że będą zmiany w obiektach miejskich, żeby były jednakowe. Nie może 
być szkolne droższe, bo one są gorsze od miejskiego. Jest jedno czy dwa, a tych 
klubów jest mnóstwo. A te kilkanaście klubów to powinny sobie zdawać sprawę, że 
te ceny miały być ujednolicone na dobrą sprawę już w ubiegłym roku. Ja mówię 
tylko o pewnej logice.   
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Następnie Przewodniczący Komisji, po uzgodnieniu z członkami komisji 
zaproponował, aby dokonać zmiany w porządku posiedzenia odnośnie pkt 5, 
poprzez przeniesienie rejsu tramwajem wodnym na następne posiedzenie 
Komisji. 
 
Głosowanie: 5 za jednogłośnie. 
 
Następnie goście poruszyli temat w sprawach wniesionych. 
 
Pan Ryszard Nowak – Przewodniczący Rady Dzielnicy Wyspa Sobieszewska 
Nas by interesowała ścieżka rowerowa. Mowa jest tutaj o trasach rowerowych. 
Ścieżka rowerowa konkretnie na Wyspie Sobieszewskiej połączenie istniejących już 
ścieżek ul. Boguckiego i Turystyczna. Plan ścieżki już jest opracowany. Wytyczona 
czy nie wytyczona z trzech czy dwóch właścicieli gruntów jeszcze ten grunt nie 
został przekazany miastu czy miasto nie wykupiło, prace miały być rozpoczęte na 
tej ścieżce rowerowej już w maju. Do tej pory nic się w tym temacie nie zrobiło. 
Nas, jako Radę Dzielnicy ludzie pytają kiedy będzie ta ścieżka rowerowa i kiedy 
rozpoczną się prace. To jest pierwsza sprawa. Druga sprawa, wiemy, że nie było 
pieniędzy, bo miała być ścieżka rowerowa i chodnik. Tam nie ma chodnika w ogóle. 
Ludzie idą środkiem ulicy Turystycznej i Boguckiego. Miała być ścieżka rowerowa i 
chodnik. Plan jest, wszystko.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Szkoda, że pan się nie odezwał jak był dyrektor Dawidowski. Jemu leży na sercu to, 
żeby tych ścieżek w Gdańsku było jak najwięcej. Wszyscy, cały wydział, od 
Prezydenta począwszy, są za tymi ścieżkami.  
 
Pan Ryszard Nowak – Przewodniczący Rady Dzielnicy Wyspa Sobieszewska 
My też jesteśmy za tymi ścieżkami i też ubolewamy nad tym, że wiemy, że nie 
może być tak od razu, ale skoro już powstały plany, zostały zatwierdzone, 
przyjęte, dwa warianty były, przystaliśmy na to, że będzie ten tańszy i chodnik i 
ścieżka rowerowa razem to przynajmniej warto by było poinformować Radę jak 
będzie to wyglądało. Także w tym temacie tylko. Kolejna sprawa, ale to do ZTM-u 
w sprawie tramwaju wodnego, bo Rada występowała również, żeby tramwaj na 
Wyspę pływał jeszcze przez wrzesień. Okazuje się, że to są jego ostatnie rejsy.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Ale on do końca września pływa?   
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w 
Gdańsku 
Do końca sierpnia. Od 1 września nie będzie kursował na Wyspę Sobieszewską.  
 
Pan Ryszard Nowak – Przewodniczący Rady Dzielnicy Wyspa Sobieszewska 
Ale to nie jest sprawa na Komisję Sportu. Będziemy to rozwiązywać również z 
MOSiR-em i z ZTM-em.   
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w 
Gdańsku 
MOSiR akurat tutaj nie decyduje o harmonogramie. To ZTM zarządza tym.   
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Pan Ryszard Nowak – Przewodniczący Rady Dzielnicy Wyspa Sobieszewska 
Ja wiem doskonale, oczywiście.  
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w 
Gdańsku 
Tym bardziej, że na Wyspie Sobieszewskiej nasza przystań nie funkcjonuje. To jest 
wszystko RZGW ten nowy odremontowany obiekt, przy którym cumuje ten tramwaj 
wodny i bardzo się sprawdza. Dlatego też rekomendowałem większą jednostkę 
zamiast tego małego.     
 
Pan Ryszard Nowak – Przewodniczący Rady Dzielnicy Wyspa Sobieszewska 
Na początku to był horror. Przypływa statek, stoi 50 osób na przystanku i załoga 
wpuszcza dwie osoby.  
 
Radny Łukasz Hamadyk – członek Komisji 
Jeżeli był przepełniony to jest oczywiste, że nie mógł wpuścić więcej osób.  
 
Pan Ryszard Nowak – Przewodniczący Rady Dzielnicy Wyspa Sobieszewska 
My nie mamy pretensji w ogóle, nikt nie ma pretensji do załogi tylko do 
kierownictwa, kto puszcza takie jednostki widząc jakie obłożenie było kilka lat 
temu na tramwaj wodny na Wyspę Sobieszewską, potem okazało się, to co tutaj 
pan przewodniczący powiedział, tak mi się to spodobało, że u nas wiele rzeczy robi 
się ni stąd ni z owąd, dzisiaj wstajemy pstryk robimy to, nikt nic nie wie. Okazało 
się, że tramwaj wodny też był na Wyspę Sobieszewską – nie był kalkulacyjny, a 
załoga, która pływała powiedzieli całkiem co innego. Teraz przywołamy Elżbieta 
chodzi. Jest wszystko w porządku. Nie ma tych scen dantejskich jakie były.   
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
Dzięki miastu, bo to nie jest opłacalne. Nikt nie chce pływać za darmo.  
 
Pan Ryszard Nowak – Przewodniczący Rady Dzielnicy Wyspa Sobieszewska 
Jest wiele propozycji, bo skoro nie ma jest wielu prywatnych przewoźników i też 
chętnie wejdą tam.  
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w 
Gdańsku 
To my chętnie ich weźmiemy. Chętnie im udostępnimy te obiekty. Jest taka 
możliwość. Przybicie kosztuje określoną kwotę i jest taka możliwość. Tylko, że na 
razie tych chętnych nie ma, bo to jest dotowane i to w kwocie bardzo wyraźnej. 
Apropo tego projektu będzie ewaluacja realizowana. ZTM już zapowiedział 
spotkanie z Prezydentem Grzelakiem i my się przygotujemy. Mamy statystyki i 
rzeczywiście miesiąc lipiec to jest 12 tys. osób, które wzięły udział. Mówię o linii 
F5, która jest bardziej oblegana. Ok. 1/3 tego jest Wyspa Sobieszewska i kierunek 
Górki Zachodnie. Na pewno będą jakieś zmiany. Trzeba się liczyć też być może ze 
zmianą ilości częstotliwości kursów, ale to wszystko to są pieniądze. Budżet miasta 
Gdańska ma określone ilości. Potrzeby są zarówno w zakresie boisk, innych rzeczy i 
tramwajów wodnych. Można dużo na ten temat dywagować, ale to się wszystko i 
tak rozbija o środki finansowe. Z całą pewnością potrzeba zmian. Te ruchy, które 
zostały wykonane przez ZTM związane z zamianą tramwaju małego na duży z całą 
pewnością się sprawdziły i myślę, że te doświadczenia, które ZTM nabrał 
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wykorzysta w przyszłym sezonie i on będzie bardziej obłożony, bo już jest 
produktem wypromowanym, chętniej użytkują mieszkańcy, turyści i na pewno 
trzeba będzie wziąć to pod uwagę i na pewno będzie to wyglądało sprawniej.  
 
Pan Marek Gołaszewski – członek Zarządu Rady Dzielnicy Wyspa Sobieszewska 
Chciałem się odnieść do kąpielisk istniejących na Wyspie Sobieszewskiej czyli na 
ulicy Falowej i na Lazurowej. Na ulicy Falowej jest wielkim problemem brak wody 
na kąpielisku. Nie mogą funkcjonować toalety i spłukiwacze. Jest to wielki problem 
i miała być ta sprawa załatwiona w przeciągu tego roku, w przyszłym roku, żeby to 
było, bo nie byłoby toalet . Jest brak możliwości skorzystania gdziekolwiek w 
ogóle, żeby załatwić potrzeby fizjologiczne, bo nie mają gdzie po prostu pójść. Jest 
zakręcona woda, bo to jest użyczona woda od pana Radosława z Robinsona, z 
takiego obiektu, i on zakręca kurek i nie ma wody na kąpielisku i nie można 
korzystać z toalet. Toi toi nie było, bo były kontenery wystawione przez MOSiR, ale 
niestety nie można było użyć kontenera, ponieważ nie było wody. Więc nie było w 
ogóle toalet. Na przejściu nr 7, czyli Trałowa były Toi toi-ie rzeczywiście MOSiR    
postarał się i zostały postawione Toi-toie, to jest Świbno i to jest tam, gdzie ma 
powstać kąpielisko strzeżone. Natomiast na ulicy Lazurowej to jest przejście nr 10, 
kąpielisko Orle tam jest w sezonie letnim brak możliwości dojazdu do kąpieliska. 
Jest zablokowane przez pojazdy, samochody, gdzie służby jak Policja, Straż 
Miejska za bardzo nie chce interweniować powiedzmy, bo tych samochodów jest 
tak dużo, postawionych na zakazie, że w zasadzie gdyby jakiekolwiek służby chciały 
dojechać do kąpieliska to nie mogą, bo jest zablokowana droga. To jest ulica 
Lazurowa kąpielisko Orle. A tutaj te toalety na Falowej czyli Sobieszewo – brak 
wody na kąpielisku.    
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w 
Gdańsku 
Odniosę się do tego. Przede wszystkim nieprawdą jest, że toalet nie było i nie 
można było załatwić swoich potrzeb. Jak były toalety i był problem z wodą to 
pierwsza sprawa, którą żeśmy załatwili to postawiliśmy trzy duże baniaki na dachu 
i nocą żeśmy wpompowywali wodę, aby toalety funkcjonowały. Toalety nie 
funkcjonują od kilku dni raptem, bo została rozwiązana umowa. Postawiliśmy w to 
miejsce Toi-toie, o ile pamiętam 4, które funkcjonują. Także nieprawdą jest, jak 
pan twierdzi, że nie można załatwić swoich potrzeb fizjologicznych. Druga sprawa 
to kwestia udostępnienia. Rzeczywiście prawdą jest, że udostępniana jest nam 
woda przez naszego gastronomika, natomiast rozmowa z nim, też miałem 
podejrzenia, że on zakręca, ale on nie zakręcał. Ciśnienie wody jest małe, 
instalacja jest tak stara, tak skorodowana i tak o niskim przekroju pół calowej 
rurki, która nie wystarcza na zaspokojenie nie tylko potrzeb jego, pola 
namiotowego, i jak się okazuje innych na dziko podłączonych osób, zresztą 
problem się rozwiąże po zainstalowaniu, po włączeniu do funkcjonowania Wieży 
Ciśnień, która będzie na Wyspie Sobieszewskiej uruchomiona. Mamy w planie 
wykonanie instalacji na przyszły rok i problem wody, natrysków zostanie w tym 
miejscu zlikwidowany.    
 
Pan Marek Gołaszewski – członek Zarządu Rady Dzielnicy Wyspa Sobieszewska 
Ja tutaj nie z pretensjami do MOSiR-u, ani do pana, panie dyrektorze. Ja się 
opieram na relacjach ratowników i ludzi, którzy obsługują.  
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Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w 
Gdańsku 
Ale jeżeli to są relacje, to mówię, że one są nieprawdziwe.  
 
Pan Marek Gołaszewski – członek Zarządu Rady Dzielnicy Wyspa Sobieszewska 
Ale ja naprawdę nie występuje z pretensjami do MOSiR-u.  
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w 
Gdańsku 
Tak to zabrzmiał.  
 
Pan Marek Gołaszewski – członek Zarządu Rady Dzielnicy Wyspa Sobieszewska 
Tan pan Radosław, który udostępnia wam wodę to jest rzeczywiście pół calowa 
rurka pociągnięta z Sobieszewa do niego. To jest jego prywatny wodociąg, który 
jemu samemu nie wystarcza, więc tutaj chodzi o doprowadzenie linii miejskiej do 
kąpieliska.  
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w 
Gdańsku 
Mamy to zaplanowane do wykonania. Wiemy, że to jest ważne, dla tego miejsca i 
chcemy, aby nadal kąpielisko miało błękitną flagę, bo to jest jeden z wymogów, 
żeby te toalety funkcjonowały, dlatego jest to naszym priorytetem i będziemy te 
działania podejmowali na przyszły sezon.  
 
Pan Marek Gołaszewski – członek Zarządu Rady Dzielnicy Wyspa Sobieszewska 
Tutaj ciśnienie nie zmieni niczego, bo ciśnienie już jest większe, a średnica tego 
przewodu jest za mała.  
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w 
Gdańsku 
Nowa instalacja niezależna będzie poprowadzona przez MOSiR. Szukamy na to 
jeszcze środków, ale to jest nasz priorytet.  
 
Pan Ryszard Nowak – Przewodniczący Rady Dzielnicy Wyspa Sobieszewska 
Wspomniał pan o Wieży Ciśnień, Wieży Widokowej. Wieża Ciśnień powstawała z 
tarasem widokowym z założeniem takim, że będą mogli tam wchodzić ludzie 
zainteresowani, będą mogli zrobić sobie zdjęcia z tarasu widokowego. Teraz 3-go 
będzie odbiór techniczny i otwarcie Wieży Widokowej. Mam pytanie do pana 
dyrektora czy ponieważ z Prezydentem Grzelakiem byliśmy na Wyspie 
Sobieszewskiej przed sezonem i wiemy, że tam były problemy takowe, że na Wieżę 
Widokową będą mogły wejść tylko grupy zorganizowane. Pytanie jest jaka to jest 
grupa zorganizowana? Czy musi być zarejestrowana czy wystarczy 10 osób i to już 
jest grupa zorganizowana?    
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w 
Gdańsku 
Na ten temat nie potrafię nic powiedzieć, bo to jest kompetencja GIWK-u, który 
jest administratorem, właścicielem tego obiektu. Myślę, że takie zapytanie 
należałoby złożyć do nich.  
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Pan Ryszard Nowak – Przewodniczący Rady Dzielnicy Wyspa Sobieszewska 
Skierujemy zapytanie do GIWK-u dlatego, że takie były założenia tej Wieży Ciśnień 
z tarasem widokowym, że ona tam powstanie i będzie można wejść, będzie można 
zrobić sobie zdjęcie, zobaczyć jak wygląda panorama Wyspy Sobieszewskiej i nie 
tylko, bo widoki z tego są bardzo ładne. Będziemy teraz na otwarciu i na pewno tą 
sprawę również poruszymy, bo nie może być tak, że tyle pieniędzy zostanie 
włożone, a nie będzie można wejść. Rozumiem, że nic nie może być na dziko, ale 
w formie zorganizowanej to niczemu to nie przeszkadza, bo takie były założenia tej 
Wieży też.  
 
Pan Marek Gołaszewski – członek Zarządu Rady Dzielnicy Wyspa Sobieszewska 
Najnowsze informacje w Internecie są takie, że w ogóle nie będzie można wejść, 
nawet zorganizowane grupy. Tu chodzi oto, że Sanepid nie chce dopuścić do 
wejścia, nawet grupowych, bo to jest zbiornik wody pitnej.  
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w 
Gdańsku 
Ktoś może coś wrzucić? Takie podejrzenie jest? 
 
Pan Ryszard Nowak – Przewodniczący Rady Dzielnicy Wyspa Sobieszewska 
Nie będę tego komentować, bo akurat z zawodu jestem chemikiem i wiem jak to 
wygląda. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Bardzo dziękuję za dzisiejsze spotkanie.  
 
W związku z tym, że nie było spraw wniesionych oraz wolnych wniosków 
Przewodniczący podziękował wszystkim za uczestniczenie w obradach i na tym 
posiedzenie zakończono – godz. 16:25. 
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